
Miljøudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 10. marts 2015

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

MIU alm. del

Samrådsspørgsmål S
I artiklen ”Vi straffes for at rydde op” bragt i Fyens Stiftstidende, den 4. marts
2015, side 12, illustreres konsekvenserne af afgiftsniveauet for deponering for
de genanvendelsesvirksomheder, der håndtere og sortere affaldet. I det lys
bedes ministeren:
– redegøre for sin holdning til og oplyse om ministeren kan se det rimelige i

og vil tage initiativ til, at forlænge overgangsordning og indkøringsperioden
af stigningen på affaldsafgiften, og farligt affald, så det bliver teknisk mu-
ligt, at nå at udvikle nyt maskineri til at neddele og sortere affaldet, med
henblik på nedbringelse af deponeringen og dermed minimering af afgiften
på affaldet,

– redegøre for omfanget af hvor meget dansk affald, der usorteret eksporte-
res ud af Danmark som følge af de højere og stigende danske affaldsafgif-
ter og afgifter på farligt affald, samt hvor stort provenu den danske stat
derved mister,

– oplyse om ministeren er enig i, at for store forskelle i affaldsafgifterne og
afgifterne på farligt affald mellem nabolande påvirker affaldsstrømmene
hen over landegrænserne,

– oplyse om ministeren er enig i, at indfasningen af stigningen i de danske
affaldsafgifter og afgifter på farligt affald ikke må ske så hurtigt, at det reelt
truer eksistensen for danske genvindings- og affaldsvirksomheder?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).

På udvalgets vegne
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